



## လံာ်ဘိးဘဉ်ရုလီလုတုဒုးအိဉ်ထီဉ်သီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရါ ဒီးတုာ်ပာ်ဂါ်ပာ် ကျုကုသီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရါအတုာ်ဘျုမိာ်ပုာ်

ကညီလါပျုလါထီဉ် (၁၅) သီ, ၂၇၆၃ နံဉ် (လါဒံဉ်စဲဘဉ် ၁၅သီ, ၂၀၂၄ နံဉ်)

လုတုာ်ဟံကဖါလုသးဒိဉ်ဒိဉ်အါအါအပု, ကညီဇုာ်ထုာ်အမုာ်ကညီဝါ, ကုဘါ, မီနုာ်ပု, ပကူ, မိာ်ပု, ဘဲ, ယုာ်ဒီးကလုာ်ဇုာ်လုအဂုအအိဉ်ဆိးဖဲတီအူကီာ်ရုဉ်, ကီာ်သူလုပု (၁,၅၀၀) ဂုဖဲဟံဖိဉ်ထီဉ်သး တပုထုထီတုာ်ဘိးဘဉ်ရုလီမုးအတုာ်ရဲဉ်တုာ်ကျုလုအဘဉ်မုအိဉ်ဖဲ ကညီလါပျုထီဉ် (၁၀သီ တု ၁၂သီ) ၂၇၆၃ နံဉ် (လါဒံဉ်စဲဘဉ် ၁၀သီ တု ၁၂သီ, ၂၀၂၄ နံဉ်) လုတုာ်ဟံကဖါကျုဒီးဒီသါလီသီသံဉ်တီအူပု ထူလံဖိကရါဒ်ဖိးသဲစးတုာ်မုကျဲအသိးလုဟီဉ်ခိဉ်ဒီးတဘုဉ်ညါန့ဉ်လီ. သီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရါလု အဟီဉ်ခိဉ်မဲာ်ဖဲခိဉ်တုာ်ကျုဘါအကျဲပုလဲလုာ်အိဉ်ဝဲဒုဉ် (၅,၇၅၄) လုာ်နုာ်ယု (စကွဲယါ) ကံလိမံထုဉ် (မုတမုာ်) (၁,၄၂၁,၉၆၇) အုကုာ်အံး မုာ်ဟီဉ်ကဝီတတီလုအအိဉ်လုအိဉ်ပုဒီးသုဉ်ပုာ်တုာ်မုတတုလုအကံာ် စီလုပု, ထံကျိထံကွာ်သုဉ်တဖုဉ်လုအယုလီသဘျု, ကစါကလိလုအကစီထီဉ်ထီ, ဒီးထုးတီလုပုဒီး တုာ်မုတုာ်မဲဒီးတုာ်မဲလုာ်ဆဉ်ဖိကီာ်ဖိအါမဲအါကလုာ်ဖဲတီအူကီာ်ရုဉ်ပုသုဉ်တဖုဉ်အံး မုာ်ဟံဉ်ဃီတုာ်အိဉ်ကဒု အလီအကျဲလုကညီပုထူလံဖိ (၁၀၀,၀၀၀) ဘျုဉ်သုဉ်တဖုဉ်အဂီာ်န့ဉ်လီ. လုန့ဉ်အမဲာ်ညါ, ဒ်အမုာ်စုာ် ကီးဟီဉ်ကဝီတတီလုအအိဉ်သုဉ်လီအသးဖဲ အုဉ်ဒိဉ်-ကီာ်ပယီ, ဒ်ပစံးတုာ်အသိး ဟီဉ်ခိဉ်ဒီးဘုဉ်တုာ်ဟံပ နီဉ်ဟီဉ်ကဝီတတီလုအလုပုဒီးတုာ်မုတုာ်မဲအါကလုာ်လုအစုာ်ကလီတုာ် ဒီးအိဉ်လုတုာ်ဘဉ်ယီဉ်အပု , ဒ်န့ဉ်အသိး မုာ်ဟီဉ်ကဝီတတီလုအပုဉ်ယုာ်လုတီနီာ်ဒီးတနီာ်ရံဉ်ကစါတုာ်ဟီဉ်ခိဉ်မဲာ်ဖဲခိဉ်အတုာ်ကျိဉ် ပုအယီ သီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရါအံး မုာ်ဟီဉ်ကဝီအရုဒိဉ်တတီလုတုာ်ဒီသုအုဟီဉ်ခိဉ်ဒီးဘုဉ်န့ ဆဉ်တုာ်မုတတု, ယုာ်ဒီးပဝဲကညီပုထူလံဖိလုာ်လုထုသန့ဒီးတုာ်ဆဲးတုာ်လု လုအသံဉ်ခွဲဉ်ကတီကုဟီဉ် ခိဉ်မဲာ်ဖဲခိဉ်အံးအစုာ်တဖုဉ်အစုာ်န့ဉ်လီ.

လုတုာ်ဂုလုာ်ထဲးဂံာ်ထဲးဘါ, တုာ်တုာ်ပီဉ်တဲသကိး, ဒီးတုာ်တုာ်ပီဉ်ရဲဉ်ကျဲသကိးတုာ်လုလီကဝီပုတတု, ကညီဂံာ်ခိဉ်ထဲးကမုာ်ကရု, ဒီးခုဉ်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီးကလုာ်စုာ်ဖိဉ်ကရုသုဉ်တဖုဉ်အဘဉ်စုာ် လုတုာ်ဆါက တီအါန့ဉ်အါလါဝဲအလီခံ သီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရါအံးဘဉ်တုာ်ဒုးအိဉ်ထီဉ်အါန့ဉ်လီ. သီသံဉ်တီအူ ပုထူလံဖိကရါ လုအဟံးန့ဉ်တယုာ်လုလီကဝီပုတတုတုာ်သုဉ်ညါထူလံ ဒီးတုာ်ရုလီဘဉ်ထွဲလီသး ဒီးအဝဲသုဉ်မိာ်ပုဖဲဟီဉ်ခိဉ်ကပံာ်တုာ်လီတုာ်ကျဲ လုတုာ်မုလုထီဉ်ပုထီဉ်ကုတုာ်အိဉ်မုခါဆုညါ လုအလု ပုဒီးတုာ်မုတုာ်ခုဉ်ဒီးတုာ်အိဉ်ကုးအီပုလုတုာ်မဲတုာ်မါ, ဆဉ်ဖိကီာ်ဖိ, သံဉ်ခိဉ်မုာ်ယါကစါ, ဒီးလုပုကုပု ကညီခဲလုာ်သုဉ်တဖုဉ်အဂီာ်န့ဉ်လီ. ဒီးဒ်အမုာ်ဟီဉ်ကဝီတုာ်လီတုာ်ကျဲတတီလုအဟံးန့ဉ်တယုာ်လုလီ ကဝီပုတတု, တုာ်ပုတုာ်ပုးလုအအိဉ်ဒီးတုာ်ထဲသိးတုာ်သိး, ပိာ်မုဉ်ဒီးပိာ်ခွါတုာ်ထဲသိးတုာ်သိးခွဲးယုာ်လုတုာ်မု တုာ်ဆါတုာ်, ဒီးပုတတုအတုာ်ထဲးဂံာ်ထဲးဘါဒီးတုာ်ပုဉ်ယုဉ်ဂီာ်လုတုာ်ပုတုာ်ပုးဒီးတုာ်တီခိဉ်ရဲဉ်ဖဲ အပုတ

ပယျာဗီအသိး၊ သီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရုဂဲလိတ်ဟ်ဖျါထီဉ်ကုပုထူလံဖိတံးဖဲတံးမာ တံးသုးဘူးပယျာ  
သးအကျိအကျဲလတံးပတံးပြးတကပ၊ လီဆီဒ်တံး ဖဲတံးဘဉ်ကွဲဆဉ်မဲဒီးတံးသဘဉ်သဘဉ်ဒီးတံး  
ကသုဉ်ကသံးတံးတတံးတနါခဲဒါအဆာကတီန့ဉ်လီ.

ဒ်အမ့ဟ်ဉ်ကဝီတတီလအကျါဘဒီးကကွဲဂံထံးဆဲးလတံးလီဆီလိတ်သးအါမံအါကလုဉ်အသိး၊  
သီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရုဂဲလိတ်ဒီးဟ်လုတ်ဟ်ပုကတံးယုတံးဖိ အပနီဉ်လတံးလီဆီလိတ်သးအါမံ  
အါကလုဉ်အဖိခိဉ်၊ ခိဖျိတံးဒီးန့ဉ်တံးဂံတံးဘါလပုတတံးအိဉ်မူအိဉ်ဂဲအကျိအကျဲ ဒီးလုလံထူသနုတံး  
ဖဲတံးမာသုဉ်တဖဉ်အဖိခိဉ် ဒီးတံးဟ့ဉ်စိဟ့ဉ်ကမိကုလိတ်ကဝီပုတတံးလတံးဘူးဖဲလိတ်ကုသး၊ ဒီးတက  
တီဗီ အုဉ်ကီမလီတံးကုသီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရုဂဲလိတ်တံးလတံးပုဒီတခါ လဆဲးလဟီဉ်ခိဉ်မဲဉ်  
ဖဲခိဉ်တံးလီဆီလိတ်သးသုဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ. ဒ်သီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရုဂဲလိတ်တံးဘျုမိပုလအဟံးန့ဉ်ခိဉ်တ  
ယဉ်လဂံခိဉ်ထံးသနုလအမ့ဒ်ခိဉ်မိဉ်ခိဉ်စံဉ်၊ တံးမုဉ်တံးခုဉ်ဒီးတံးတီတံးတြါ၊ ခိဉ်ယုန့ဆဉ်ကံးစိတံးလ  
တံးပုဒီတခါ၊ ဒီးတံးဟံးယဉ်ယုဒီးတံးစိမုစိဉ်ဂဲကုလုလံထူသနုတံးဆဲးတံးလအိဉ်ဝဲအသိး၊ ဘျီဉ်  
ခိဉ်ကရုဖိသုဉ်တဖဉ်တံးကယုထာထီဉ်အဝဲသုဉ်ဒ်လိတ်ကဝီထံးဖိကီဖိကမုဉ်အါဂတံးဘဉ်သးတံးမကျဲအိဉ်ဝဲ  
အသိးန့ဉ်လီ. ဘျီဉ်ခိဉ်ကရုဖိအံ ကမ့ဝဲဒ်ခုဉ်စးသုဉ်တဖဉ်လအဟံးလလိတ်ကဝီကညီပုထူလံဖိ၊  
ကညီဂံခိဉ်ထံးကမုဉ်ကရု၊ ဒီးခုဉ်အဲဉ်ယုဉ်၊ ဒ်ပစံးတံးအသိး ကျဲဉ်ကျီတံးပတံးပြးကွဲဂီသနုတခါ  
လအအိဉ်ဒီးတံးမဖျိဖျါဖျါ ဒီးတံးခိဉ်ခိဉ်ဟံးမုဒါတုလီတီလီတပုအသိးန့ဉ်လီ.

လတံးန့ဉ်အယီ တနံအံပဝဲလအမ့ကညီပုထူလံဖိဖဲတီအူကီရုဉ်သုဉ်တဖဉ် ပအဲဉ်ဒီးဒုးသုဉ်ညါ  
ထံးဖိကီဖိကမုဉ်လအအိဉ်ဆိးဖဲကီပယီပု၊ ထံးကီဘီမုတတ၊ ဒီးကမုဉ်လဟီဉ်ခိဉ်တဘျီအံခဲလဉ် လ  
ကပုဒီးတံးထီဉ်ဂဲသဆဉ်ထီဉ်လပတံးဂဲလိတ်တခါအံအဖိခိဉ်န့ဉ်လီ. လတံးဂုဉ်လိတ်ဂဲလိတ်ခါထီဉ်ခိဉ်လ  
တံးမုဉ်တံးခုဉ်ဒီးဒ်ခိဉ်မိဉ်ခိဉ်စံဉ်လအါဆုညါအဂီ တံးလဲကျဲကအိဉ်အါမံအကျါ၊ ပဉ်ယုဉ်စုးကီးဒီးတံးယုဉ်  
လီဘျါလီဒီးတံးမပတုဉ်ကွဲဟီဉ်ခိဉ်ဒီးဘုဉ်ဂုဂီအုတံးမသးကီကီလလလါ ဒ်အမ့ တံးကသုဉ်ကသံးတံး  
တတံးတနါသုဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ. တနံအံ၊ ပဝဲလအမ့ပုထူလံဖိဖဲသီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရုဂဲလိတ်သုဉ်တ  
ဖဉ် ပခါထီဉ်လံပခိဉ်ခါဆုပတံးထံဉ်စိအအိဉ်၊ ဒ်ပစံးတံးအသိး ပတံးထံဉ်စိလအမ့ပုကုပုကညီဒီးန့ဆဉ်  
တံးဘဉ်တုသုဉ်တဖဉ်အိဉ်မုသတြါယုဉ်တပုယီလတံးမုဉ်တံးခုဉ်သုဝဲဒ်နီနီန့ဉ်လီ.

လတံးအဲဉ်ဒီးသုဉ်ညါအါထီဉ်တံးဂုတံးကျိဘဉ်ထွဲဒီးသီသံဉ်တီအူပုထူလံဖိကရုဂဲလိတ်အဂီအဂီ၊ ဝံသးစုဆဲး  
ကျိးဘဉ်.

- (၁) ပဒိဉ်စီသီသံဉ်ဘျဲ - လီတဲစိနီဉ်ဂံ +၆၆ ၈၇၁၉၅၈၉၄၀ (ကညီကျိဉ်ဒီးပယီကျိဉ်)
- (၂) ပဒိဉ်စီအဲဉ်ဝါ - လီတဲစိဒီးSignal နီဉ်ဂံ +၉၅ ၉၄၅ ၈၉၂ ၄၀၅၆ (ကညီကျိဉ်ဒီးပယီကျိဉ်)
- (၃) ပဒိဉ်စီသီတုထူ -လီတဲစိဒီးSignal နီဉ်ဂံ +၉၅ ၉၃၄ ၀၁၆ ၁၄၀၃ (မုတမ့) +၉၅ ၉၈၉ ၁၄၈  
၃၄၃၉ (ကညီကျိဉ်ဒီးပယီကျိဉ်)
- (၄) ပဒိဉ်နီစလဲ -လီတဲစိဒီးSignal နီဉ်ဂံ +၉၅ ၉၄၂ ၇၂၇ ၁၀၈၉ (မုတမ့) +၉၅ ၉၃၄ ၆၁၈  
၂၀၉၆ (ကညီကျိဉ်ဒီးပယီကျိဉ်)
- (၅) စီဖိလ်စုဉ်ထွါ -လီတဲစိဒီးSignal နီဉ်ဂံ +၆၆ ၈၁၇ ၂၄၇ ၀၉၃ (ကညီကျိဉ်ဒီးကီလကျိဉ်)